
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 6
Chválkovice

Č. 11 / 2024 14. 11. 2024 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Mgr. Kamený Jiří, RNDr. Pikal Petr, Tuška Jiří, Šavrňák Lubomír, Bc. Fišerová Ivona,
Brázda Rostislav, Mgr. Letocha Zdeněk

Neomluveni: Mohyla René

Hosté: MUDr. Magda Dosoudilová, Marie Ondrášová, Miroslav Bláha

Z celkového počtu 8 členů se zúčastnilo 7, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Komise schválila program schůze předložený p. předsedou.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Části jednání byli přítomni zástupci MPO.

3 Vystoupení hostů

3.1 MUDr. Magda Dosoudilová
Paní MUDr. Dosoudilová přišla vysvětlit okolnosti parkování na zeleném pásu v ulici Na Luhu.
Dále popsala svoji zkušenost s ukradenou popelnicí. Krádež je potřeba nahlásit na PČR a potom s protokolem
na Technické služby.

3.2 Marie Ondrášová, Miroslav Bláha
Paní Ondrášová kritizovala parkování na zeleni a vysypávání vjezdů k domům na ulici kamenivem. Proběhla
diskuse k parkování ve Chválkovicích. Mgr. Letocha popsal svoji zkušenost, když před lety řešil zpevnění
blátivého příjezdu k domu, že mu bylo z magistrátu sděleno, že toto město neprovádí a je to věcí vlastníka
přilehlé nemovitosti (kdo příjezdovou účelovou komunikaci užívá, je povinen ji udržovat). Na tvrzení p.
Ondrášové, že kamenivo brání vsakování dešťové vody, sdělil svou zkušenost, že nebrání.
Paní Ondrášová dále kritizovala, že při sečení zeleně probíhalo mulčování. Někteří členové komise toto
zpochybnili, že tohoto si nevšimli.
Poté poukazovala na ucpané kanály ve vozovce a na nečištěné krajnice silnice na Selském náměstí. Pan Bláha
poukazoval na ucpaný kanál v Chodské ulici. Člen komise p. Brázda situaci v Chodské na místě prověří. Komise
připomíná existenci internetového hlášení závad, kde každý občan může nahlásit zjištěný problém a často to
vede k rychlejšímu řešení než při hlášení přes komisi.
Paní Ondrášová dále kritizovala, že sbírání listí zatím proběhlo pouze na jedné straně Selského náměstí.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Oprava kamenného kříže na hřbitově - Předáno
Ořez stromů u hasičské zbrojnice - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 9/2024 ze dne 05. 09. 2024: Podnět majetkoprávnímu odboru k prověření oprávněnosti umístění



předmětů a reklam v zeleném pásu resp. k jejich odstranění - V realizaci23.10.2024 Slezáková Ivana, PhDr.   
přidal řešitele ,,Štěpánková Jitka, Ing."Z důvodu možnosti záboru veřejné zeleně bylo předáno i
OMZOH.23.10.2024 Štěpánková Jitka, Ing. Postupuji kolegovi Mgr. Ptáčníkovi k prověření povolení 2
maloformátových přenosných reklam "A" typu v zeleni, v ul. Chválkovická, zda byly na ně uzavřené smlouvy - a
to konkrétně černou ceduli s bílým textem odkazujícím na LPG (druhá stejná cedule, odkazující na restauraci je
podle snímku umístěna v komunikaci, kde zábory řeší odb. stavební, odd. státní správy pozemních komunikací)
a pak barevnou ceduli se žlutým rámem s odkazem také pro řidiče motorových vozidel. Ostatní reklamy jsou
buď velkoformátové nebo maloformátové ale pevně spojené se zemí - k takovým reklamám nemáme oprávnění
uzavírat smlouvy o dočasném záboru veřejné zeleně. Na sloupech VO rovněž neuzavíráme smlouvu o záboru
veřejné zeleně, i kdyby byl sloup VO instalovaný ve veřejné zeleni. Prázdné, v zemi zabetonované kovové
konstrukce po reklamách nám rovněž nespadají do kompetence povolování ani odstraňování. Odd. městské
zeleně OMZOH neuzavírá smlouvy s žadateli na reklamu, ale na zábor veřejné zeleně, kterou přenosná
"reklama" typu "A" na zemi zabere - bývá to 1 m2 zabrané zeleně. Proto ani nehodnotíme obsah reklamy ani její
barevné nebo typové provedení. Tím se v dávné minulosti zabývali architekti OKR, dokud jim tato pravomoc
nebyla rozhodnutím RMO odebrána. OMZOH se zabývá pouze plochou zeleně, kterou nemůžeme v době
dočasného postavení přenosné cedule mechanicky sekat a musí zde být provedené ruční obsekání travnaté
plochy strunovou sekačkou v době vegetace. Do keřových ploch přenosné reklamy nepovolujeme umístit.
Zápis č. 9/2024 ze dne 05. 09. 2024: Žádost o ořez keřů u pomníku padlým na Selském náměstí - Provedeno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Zóna 30
Předseda komise seznámil členy s návrhem Odboru dopravy na plošné omezení nejvyšší dovolené rychlosti ve
Chválkovicích na 30 km/h, zavedení tzv. "zóny 30". Omezení by se netýkalo hlavních tahů - ulic Chválkovická,
Švabinského a hlavního průtahu Selským náměstím, kde v návrhu zůstává současných 50 km/h.
Diskuse ukázala, že není jasné, zda v návrhu se současně počítá se zrušením značek upravujících přednost v
jízdě a se zavedením přednosti zprava. Předseda zjistí bližší informace.
Co se týká předností zprava - v řadě uliček již nyní platí přednost zprava a o moc rychleji se tam stejně nedá jet.
Neuralgickým bodem se jeví křižovatka ulic Kubatova x Šubova, kde někteří členové komise jsou zásadně proti
zrušení značek upravujících přednost a proti zavedení přednosti zprava v tomto křížení, poukazujíce na zvýšený
pohyb cyklistů (i rodinek s dětmi na kolech) a bruslařů, kteří používají Kubatovu ulici jako spojnici mezi dvěma
cyklostezkami (na Selském nám. a k Černovíru). Podle nich by zavedení přednosti zprava vedlo ke vzniku
nebezpečných situací (děti na kolech a bruslaři budou ztrácet stabilitu ve vozovce při brzdění, zastavování a
rozjíždění), nemluvě o zvýšené produkci exhalací a hluku brzdícími a rozjíždějícími se auty. Komise vyčká na
upřesnění návrhu v této lokalitě do příštího jednání.
Dalším diskutabilním místem může být zóna 30 v Železniční ulici a nejasná budoucí úprava přednosti v jízdě na
křižovatce Železniční x Na Zákopě (zůstane hlavní silnice? nebo bude přednost zprava?). Široká Železniční ul.
svádí k vysoké rychlosti - auta občas jezdí křižovatkou velmi rychle směrem na Chválkovickou či z ní a cyklisté a
chodci mívají problém dostat se bezpečně ze Zákopy přes křižovatku dál k žel. přejezdu či do Kampelíkovy ul. 
Na křižovatce chybí zrcadlo (opakovaně žádáno komisí) a chodci přecházejí od Zákopy do Kampelíkovy ul.
poměrně nebezpečně - řidiči tam chodce nečekají, je tam široká vozovka a navíc zatáčka. Na křižovatce není
žádné vodorovné dopravní značení.

5.2 Chválkovický hlasatel
Komise projednala vydání Chválkovického hlasatele, předpokládá se v polovině ledna.

5.3 Kontrola rozpočtu
Komise prodiskutovala stav rozpočtu před blížícím se závěrem roku.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Odbor majetkoprávní (p. Králová Veronika)

Komise žádá o poskytnutí bližších informací k žádosti S-SMOL/379985/2024/OMAJ/Kra o vyjádření se ke koupi
spoluvlastnického podílu (1/6) na pozemku parc. č. 830/2 orná půda o výměře 5 955 m2 v k. ú. Chválkovice,
obec Olomouc. Jaký je kontext žádosti, důvody. Bez toho komise nerozumí situaci a nechce hlasovat.

8 Obecné informace

8.1 Pozvánka na rozsvícení vánočního stromu v sobotu 30. listopadu
Komise spolu se Sokolem zve občany na tradiční rozsvícení vánočního stromu v sobotu 30. listopadu v 17:00
hodin. Proběhne na obvyklém místě na Selském náměstí v zatáčce u autobusové zastávky Na Rohu. Původní



strom nám sice skáceli, ale nazdobíme jiný :-). Nebudou chybět trubači, svařené víno a mošt pro děti. Před
rozsvícením v sokolovně bude probíhat od 14:00 hod. výroba adventních věnců. A poté od 18:00 proběhne v
sokolovně adventní koncert pěveckého souboru z Nákla pod vedením MUDr. Marie Turkové.

8.2 Pozvánka na Česko zpívá koledy ve středu 11. prosince
Komise spolu se Sokolem zve občany na tradiční akci Česko zpívá koledy ve středu 11. prosince od 18:00 hod.,
proběhne buď u vánočního stromu, nebo v Sokolovně. Detaily budou upřesněny ve vývěskách a na facebooku
komise.

8.3 Obecná informace
Jednání bylo zahájeno v 18:00 a ukončeno v 20:20 hodin. Další jednání komise se uskuteční ve čtvrtek dne 12.
prosince 2024 v 18:00 hodin v hasičské zbrojnici ve Chválkovicích.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 11 / 2024

Datum schválení zápisu: 18. 11. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Mgr. Kamený Jiří

Zapsal/a:
Mgr. Letocha Zdeněk

Ověřil/a:
Mgr. Kamený Jiří


